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Protokół Nr XIII/23 

z XIII posiedzenia Kętrzyńskiej Rady Seniorów II kadencji 

w dniu 26 września 2023r. godz.1000 

- w Ratuszu Miejskim w Kętrzynie 

 

Ustawowy skład Kętrzyńskiej Rady Seniorów 21 członków, obecnych 12 członków. Lista 

obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. 

Nieobecni: 

Pani Anna Dziemiańczuk, 

Pani Janina Milewicz, 

Pani Halina Niewiadomska, 

Pan Lucjan Niziołek, 

Pan Zbigniew Nowak, 

Pan Jan Przewłocki,  

Pani Zofia Werner, 

Pani Janina Maria Wilczek, 

Pan Grzegorz Adamczak 

 

W posiedzeniu ponadto udział wzięli: 

Pan Karol Lizurej- Zastępca Burmistrza Miasta Kętrzyn, 

Pani Teresa Dudzińska – Pracownik Biura Ludności  

Pani Arkadiusz Książek- Prezes Spółdzielni Mieszkaniowej ,,Pionier”.  

 

      
Ad. pkt 1. 

Przewodnicząca Rady Pani Grażyna Turzańska-Giebień powitała zebranych i otworzyła  

XIII posiedzenie Kętrzyńskiej Rady Seniorów. 

 

Ad. pkt 2. 

Przewodnicząca Rady przedstawiła poniższy porządek obrad – zał. nr 2 do protokołu: 

1) Otwarcie posiedzenia. 

2) Przyjęcie porządku obrad. 

3) Obowiązki Gmin w zakresie organizacji wyborów parlamentarnych 2023.  

4) Omówienie spraw bieżących w Spółdzielni Mieszkaniowej Pionier-Zaproszenie Pana 

Prezesa Spółdzielni.  
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5) Omówienie możliwości wyjazdu Rady Seniorów na Konferencję z okazji 

Międzynarodowego Dnia Osób Starszych, która odbędzie się 5 października 2023 w 

Olsztynie.  

6) Zapoznanie się z projektem uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Miejskiej Kętrzyn 

do realizacji Programu „Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” dla Jednostek 

Samorządu Terytorialnego - edycja 2024 realizowanego ze środków Funduszu 

Solidarnościowego. 

7) Zapoznanie się z projektem Rocznego Programu Współpracy Gminy Miejskiej Kętrzyn  

z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust.  

3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie, na 2024 rok. 

8) Sprawy różne. 

9) Przyjęcie protokołu z XII posiedzenia Kętrzyńskiej Rady Seniorów z dnia 27.06.2023 

roku. 

10) Zamknięcie posiedzenia. 

 

 
Ad. pkt 1. 
 

Pani Przewodnicząca otworzyła XIII posiedzenie Kętrzyńskiej Rady Seniorów oraz 

powitała wszystkich obecnych na spotkaniu.  

Ad. pkt 2. 
 

Pani Przewodnicząca zapoznała wszystkich zebranych z porządkiem obrad pkt. Nr 6 

został zamieniony z pkt. Nr 5. Zmiana jednogłośnie została podjęta.  

Ad. pkt 3. 
Pani Przewodnicząca oddała głos Pani Teresie Dudzińskiej. Pani Teresa 

poinformowała, że utworzono 16 obwodów głosowania na terenie Miasta Kętrzyn. Burmistrz 

Miasta Kętrzyn zapewnia wyposażenie lokali wyborczych. Pani Teresa przedstawiła 

następujące zasady głosowania: 15 października będą się odbywały 3 głosowania do Sejmu, 

Senatu oraz referendum ogólnokrajowe. 25 września powołano 16 komisji wyborczych. W dniu 

15 października głosować można od godziny 7:00 do godz. 21:00. Głosować korespondencyjnie 

mogą wyborcy: 

1) którzy najpóźniej w dniu głosowania kończą 60 lat, lub 

2) posiadający orzeczenie o znacznym lub umiarkowanym stopniu niepełnosprawności 

w tym także wyborcy posiadający orzeczenie organu rentowego o: 

a) całkowitej niezdolności do pracy,  
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b) niezdolności do samodzielnej egzystencji,  

c) całkowitej niezdolności do pracy,  

d) o zaliczeniu do I grupy inwalidów, 

e) o zaliczeniu do II grupy inwalidów, 

a także osoby о stałej albo długotrwałej niezdolności do pracy w gospodarstwie rolnym, 

którym przysługuje zasiłek pielęgnacyjny, lub 

3) podlegający w dniu głosowania obowiązkowej kwarantannie, izolacji lub izolacji w 

warunkach domowych. 

 

Zamiar głosowania korespondencyjnego powinien zostać zgłoszony do Komisarza 

Wyborczego w Olsztynie III najpóźniej do dnia 2 października 2023 r., z wyjątkiem wyborcy 

podlegającego w dniu głosowania obowiązkowej kwarantannie, izolacji lub izolacji w 

warunkach domowych, który zamiar głosowania zgłasza do dnia 10 października 2023 r. 

Głosować przez pełnomocnika mogą wyborcy, którzy najpóźniej w dniu głosowania ukończą 

60 lat lub posiadający orzeczenie o znacznym lub umiarkowanym stopniu niepełnosprawności, 

w tym także wyborcy posiadający orzeczenie organu rentowego o: 

1) całkowitej niezdolności do pracy,  

2) niezdolności do samodzielnej egzystencji, ustalone na podstawie art. 13 ust. 5 ustawy 

wymienionej w pkt 1, 

3) całkowitej niezdolności do pracy,  

4) o zaliczeniu do I grupy inwalidów, 

5) o zaliczeniu do II grupy inwalidów, 

a także osoby о stałej albo długotrwałej niezdolności do pracy w gospodarstwie rolnym, którym 

przysługuje zasiłek pielęgnacyjny. 

Wniosek o sporządzenie aktu pełnomocnictwa powinien zostać złożony do Burmistrza 

Miasta Kętrzyn najpóźniej do dnia 6 października 2023 r. 

 Pani Przewodnicząca zapytała w jaki sposób można zgłaszać kandydaturę do komisji 

wyborczych. Pani Teresa wyjaśniła, że to komitety wyborcze zgłaszają członków do komisji 

wyborczej. Samemu można się zgłosić pod warunkiem, że są miejsca. Gdy jest sporo chętnych, 

wtedy odbywa się losowanie. Pani Przewodnicząca podziękowała Pani Teresie Dudzińskiej za 

przedstawienie powyższych informacji. Oddała głos Panu Prezesowi Spółdzielni 

Mieszkaniowej Pionier.  

Ad. pkt. 4. 

Pan Arkadiusz Książek poinformował, że członkami Spółdzielni w KRS jest 10 osób. 

Przedstawił, że Organy spółdzielni Mieszkaniowej Pionier: 

1. Walne zgromadzenie, 

2. Rada Nadzorcza, 
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3. Zarząd. 

Pan Prezes zastrzegł, że Walne Zgromadzenie musi działać zgodnie z przepisami prawa. 

Przedstawił następujące kompetencje Walnego Zgromadzenia: 

1. Uchwala kierunki działalności spółdzielni 

2. Oznacza najwyższą sumę zobowiązań 

3. Zatwierdza sprawozdania finansowe 

4. Udziela absolutorium członkom Zarządu 

5. Wyraża zgodę na zbycie nieruchomości 

Rada Nadzorcza: 

1. Nadzoruje i kontroluje działalność spółdzielni 

2. Uchwala plan gospodarczy w tym plan remontów 

3. Ustala wysokość opłat niezależnych od spółdzielni 

4. Uchwala regulaminy na podstawie delegacji statutowej  

5. Zwołuje Walne Zgromadzenie na zasadach określonych w statucie 

6. Wybiera i odwołuje członków zarządu. 

Zarząd Spółdzielni: 

Zarząd kieruje działalnością spółdzielni, reprezentuje spółdzielnię na zewnątrz.  

Następnie Pan Prezes przedstawił wyniki finansowe spółdzielni z działalności gospodarczej w 

latach 2016-2022. Poinformował, że spółdzielnia mieszkaniowa jest w bardzo dobrej sytuacji 

finansowej. Przedstawił wyniki lustracji, która nie wykazała żadnych uchybień ze strony 

Zarządu Spółdzielni, a wręcz odwrotnie działalność spółdzielni w okresie objętym lustracją 

prowadzona była prawidłowo.  

 Pan Prezes poinformował, że do reprezentowania spółdzielni potrzebne jest 

oświadczenie woli2 członków Zarządu.   

1. Zawarcia umowy 

2. Podejmowanie uchwał 

3. Wydania zaświadczeń 

4. Podpisania przelewów bankowych. 
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W dniu 29 sierpnia b.r. Pani Aneta Nahorna złożyła rezygnację z pełnienia funkcji członka 

zarządu. W tym dniu Zarząd utracił możliwość działania. Z tego powodu złożono wniosek o 

powołanie kuratora dla spółdzielni.  

 Pan Prezes następnie przedstawił sprawy toczące się w sądzie: 

1. O uchylenie 4 uchwał z 2022 r.  

2. O uchylenie uchwały Zarządu w sprawie głosowania uchwał na piśmie przez WZ w 

czerwcu 2023 r.  

3. O wykreślenie z KRS Rady Nadzorczej 

4. O wykreślenie z KRS dwóch członków Zarządu 

5. O ustanowienie Kuratora dla Spółdzielni.  

Pan Prezes wyjaśnił, że następnie powinien odbyć się konkurs na Prezesa -głosowanie tajne. 

Prezes powinien wskazać 2 członków Zarządu. Przedstawił informację nt. rozliczenia mediów. 

Nadmienił, że Spółdzielnia na rozliczeniach mediów nie zarabia. Wystąpił do Komisji 

Europejskiej z zapytaniem o opinię w sprawie obniżenia stawki podatku vat. Na koniec dodał, 

że powinna funkcjonować Rada Nadzorcza, Walne Zgromadzenie aby Spółdzielnia mogła 

funkcjonować.  

 Pani Przewodnicząca zapytała, dlaczego nie działa Telewizja Kętrzyńska. Pan Prezes 

odpowiedział, że umowa na kanał była zawarta z Multimedią. Firma z którą współpracowano 

wypowiedziała umowę. Sygnał był rozprzestrzeniony do innych miast Bartoszyce, Mrągowo, 

żeby nie spowodować strat dla spółdzielni należało zlikwidować Kętrzyńską Telewizję.  Pani 

Grażyna Mać-Przytulska zapytała czy jest możliwość przywrócenia Kętrzyńskiej Telewizji. Pan 

Prezes odpowiedział, że jest możliwość powrotu, aby to uczynić należy wystąpić o kolejną 

koncesję. Pan Krzysztof Głusiec miał pytania do Pana Prezesa lecz Pan Prezes przekazał, że 

jeżeli są jeszcze jakieś pytania to należy je przekazać do Pani Przewodniczącej na piśmie, na 

które on odpowie, gdyż śpieszy się na kolejne spotkanie. Podziękował za zaproszenie i opuścił 

sale. Następnie Pan Krzysztof Głusiec rozpoczął swoje wystąpienie. Pani Przewodnicząca 

przerwała Panu Krzysztofowi, gdyż przedmiot jego wystąpienia nie miał związku z porządkiem 

obrad.  

Ad. Pkt. 6  

Pan Zastępca Burmistrza Karol Lizurej przedstawił najważniejsza założenia projektu 

uchwały Programu ,,Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej- edycja 2024. Poinformował, 

że w ramach ww. Programu na rok 2024 ma być objęte wsparciem 75 osób z 

niepełnosprawnością z terenu Gminy miejskiej Kętrzyn. Koszt jednej usługi asystencji osobistej 

zgodnie z programem wynosi 50 zł. Program jest w 100 % finansowany ze środków Funduszu 

Solidarnościowego. Do realizacji usług asystencji osobistej zaplanowano zatrudnienie 23 
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asystentów osoby niepełnosprawnej. Uczestnik programów  pierwszej kolejności może wskazać 

osobę, która będzie wykonywała obowiązki asystenta. W przypadku gdy uczestnik nie zgłosi 

takiej osoby MOPS Kętrzyn sam wskaże osobę do wykonywania obowiązków asystenta. Koszt 

wynagrodzenia asystentów za wykonaną usługę asystencji osobistej na rok 2024 wyniesie 2 

346600,00zł.  

Pan Z-ca Karol Lizurej poinformował, że Program ,,Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej rozpoczęto od marca 2023 i będzie ona realizowana do 31 grudnia 2023 r. 

Na dzień 31 sierpnia  b.r. zrealizowano w sumie 13028 godzin. Całkowita kwota 

dofinansowania na rok 2023 wyniosła 1 060 147,20 zł. Aby otrzymać wsparcie osoby  

z niepełnosprawnością zobowiązane były złożyć formularz zgłoszeniowy wraz  z kopią 

orzeczenia o niepełnosprawności. Decydowała kolejność zgłoszeń. Na dzień 31 sierpnia b.r. 

usługami asystencji osobistej zostało objętych 80 osób. Wyjaśnił, że asystencji wspierają osoby 

z niepełnosprawnością w codziennym funkcjonowaniu np. spacery, załatwianie spraw 

urzędowych, w wizytach lekarskich, uczestnictwo w wydarzeniach kulturalnych, pomoc przy 

spożywaniu posiłków, pielęgnacja.  

Ad. Pkt.8 

Pani Genowefa Mać-Przytulska zapytała o wykonanie podjazdu na osób 

niepełnosprawnych przy ul. Pileckiego w Kętrzynie. Pan Karol Lizurej zobowiązał się 

zweryfikować teren ul. Pileckiego czy to teren Miasta czy Powiatu. Poinformował o możliwości 

złożenia wniosku do Budżetu Miasta na rok 2024. Pani Grażyna Lipińska zapytała o 

zaniedbaną drożdżownię i cukrownię. Pan Karol Lizurej poinformował, że tereny te należą do 

prywatnych właścicieli i miasto nic z tymi terenami zrobić nie może. Jedynie wezwano tych 

właścicieli do uporządkowania terenu. Następnie Pani Grażyna Lipińska zapytała o ul. 

Ogrodową kiedy zostanie ukończona. Pan Z-ca Burmistrza Karol Lizurej zapewnił, że ul. 

Ogrodowa zostanie ukończona do końca bieżącego roku. Dodał, że to był ciężki odcinek do 

remontu gdyż przez 20 lat była drogą powiatową i nie była remontowana wcześniej. Pani 

Przewodnicząca zapytała dlaczego napis Kętrzyn został umieszczony tak blisko głównej drogi, 

zaznaczyła, ze nie ma możliwości zrobienia przy nim zdjęcia. Pan Karol Lizurej wyjaśnił, iż 

Napis pochodzi z projektu Polska-Rosja. Z w/w projektu pozostało 200 tyś. zł. Pozostały dwie 

drogi albo oddać pieniądze albo na cito coś zaprojektować. W związku z zagospodarowaniem 

terenu przez inne przyszłe projekty nie można było go w innym miejscu postawić. Pani 

Genowefa Mać-Przytulska zapytała ile czasu będzie obowiązywała darmowa komunikacja. Pan 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że 5 lat tyle ile czasu wynosi trwałość projektu.  
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Ad. pkt. 5  

Pani Przewodnicząca poinformowała, że 5 października 2023 r. w Olsztynie odbędzie 

się Wojewódzka konferencja z okazji Międzynarodowego Dnia Osób Starszych pt. ,,Działania 

międzypokoleniowe -szansa na aktywizację Seniorów”. Padła propozycja sfinansowania 

autokaru dla Radnych, którzy byliby chętni wziąć udział w konferencji przez Urząd Miasta w 

Kętrzynie, lecz liczba miejsc okazała się ograniczona. W związku z powyższym Pani Zastępca i 

Vice przewodnicząca zobowiązały się  uczestniczyć w konferencji oraz podzielić się uzyskanymi 

informacjami.  

Ad. pkt. 7  

Zapoznano się z Rocznym Programem Współpracy Gminy Miejskiej Kętrzyn  

z Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 2024 

rok.  

Radni Kętrzyńskiej Rady Seniorów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali Program. 

 

Ad. pkt 9. 

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem Protokołu  z XII posiedzenia Kętrzyńskiej Rady 

Seniorów z dnia 27.06.2023r. W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych, protokół przyjęto 

jednogłośnie. 

 

 

Ad. pkt 10. 

Przewodnicząca Rady zamknęła posiedzenie. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Sylwia Szczudło.  

Przewodnicząca  
Kętrzyńskiej Rady Seniorów 

 
                                                                                        -  Grażyna Turzańska-Giebień 

 


